
Datum zverejnenia správy 07.05.2004 

Zdroj Nový deň 

Nadpis správy Energetická sebestačnosť je v atómkach 

Odznelo na konferencii energetikov: Jadrové elektrárne sú ekologické, Problémom je vnímanie 
atómiek, Nové elektrárne v Ázii, EÚ aj v Rusku, V USA zvyšujú životnosť o desaťročia, Odstavenie 
Bohuníc finančne nezvládneme 

Medzinárodná konferencia Go Nuke Slovakia je za využívanie jadrových zdrojov 

BRATISLAVA (ND) - Účastníci dvojdňovej medzinárodnej konferencie Go Nuke Slovakia sa zhodli, že 
jadrové zdroje majú byť základňou energetickej koncepcie, najmä v štátoch, ktoré nemajú vlastné 
dostatočné zásoby energonosičov. Na konferencii s názvom Môže Slovensko zabezpečiť dodávky 
energie a udržateľný rozvoj bez jadrových zdrojov?, sa zúčastnilo 181 odborníkov zo Slovenska, Česka, 
Ruska, Fínska, Maďarska a Bulharska. Veľvyslanec a vedúci delegácie EÚ van der Linden predniesol 
príspevok viceprezidentky EK Loyoly de Palaciovej. Európska únia pripomína, že starý kontinent môže 
mať o niekoľko rokov ťažkosti so zabezpečením energie, ak nevybuduje nové jadrové elektrárne. 

Slovensko bude musieť prehodnotiť svoj záväzok o predčasnom odstavení jadrových blokov V1 a V2 v 
Jaslovských Bohuniciach, v opačnom prípade mu hrozí okamžitý nárast cien energie o 15 percent. Tibor 
Mikuš pripomenul, že rozhodnutie o predčasnom odstavení jadrových blokov v roku 2006, respektíve v 
roku 2008, bolo čisto politickým aktom, pretože technická životnosť spomínaných blokov je ešte 10 až 15 
rokov. Počas tohto obdobia by blok V1 v Bohuniciach mohol vyprodukovať elektrickú energiu v 
hodnote jednoročného štátneho rozpočtu, priblížil Mikuš ekonomický dosah ostavenia V1. 

Prevádzka piatich blokov s reaktormi VVER-440 v SR je bezpečná, spoľahlivá a ekonomická, vyhlásili 
účastníci konferencie. Všetky zahraničné misie konštatovali, že bloky V1 spĺňajú európske bezpečnostné 
štandardy a v dvoch blokoch V2 prebieha modernizácia. Je nepochopiteľné, ža vláda sa napriek tomu 
zaviazala tieto bloky predčasne odstaviť. Následný dovoz elektriny SR finančne nezvládne. 
Rozhodnutie vlády sa neopiera o bezpečnostné, ekologické ani o ekonomické aspekty, je neprijateľné, 
poškodzuje hospodárstvo aj národné záujmy SR, povedal Mikuš. 

Pomocnú ruku ponúkajú Slovenskej republike České energetické závody (ČEZ), ktoré sa v privatizácii 
Slovenských elektrární (SE), a. s., uchádzajú o elektrárne ako o celok, vrátane jadrových blokov. 
Vplyvné zastúpenie majú ČEZ podľa generálneho riaditeľa spoločnosti Martina Romana predovšetkým 
vo Svetovej asociácii jadrových operátorov (WANO) a v Medzinárodnej agentúre pre atómovú energiu 
(IAEA). ČEZ sú tiež pripravené dobudovať a prevádzkovať tretí i štvrtý blok v Mochovciach, povedal 
Roman. Spoločnosť má na to podľa jeho slov ako jediná spomedzi všetkých uchádzačov o SE 
dostatočné skúsenosti a disponuje ročným prebytkom cash-flow 15 miliárd CZK, čo je v prepočte 18,7 
miliardy Sk. 

ČEZ patria v súčasnosti medzi najväčších exportérov elektrickej energie v Európe. V uplynulom roku 
predala skupina takmer 59 TWh, pričom export tvoril približne 19 TWh. Jadrové zdroje sa na výrobe viac 
ako 60 TWh podieľali 42 percentami.. Bývalý generálny riaditeľ Slovenských elektrární, uznávaný 
energetický odborník Tibor Mikuš, nám povedal, že vstup ČEZ do slovenskej energetiky považuje pre 
SR za výhodný. 

STANISLAV TOMÁNEK 

 

Datum zverejnenia správy 07.05.2004 

Zdroj SME 

Nadpis správy Energetici spochybnili odstavenie elektrárne V-1 

BRATISLAVA - Výzvami k prehodnoteniu záväzku na odstavenie jadrovej elektrárne V-1 v Jaslovských 
Bohuniciach vyvrcholila včera konferencia jadrových expertov. Energetici sa zhodli, že k odstaveniu 
oboch blokov V-1 do roku 2008 nie je dôvod a elektráreň môže navzdory dohode s Európskou úniou 
fungovať bezpečne ďalej. 

'Aby sa zatvárali jadrové elektrárne, aby sa platili stovky miliárd korún len preto, že sa niekde dohodlo 



niekoľko úradníkov, je nezmysel. Slovensko je dnes rovnoprávnym členom Európskej únie a môže na 
tieto veci poukázať,' povedal František Janouch, člen akadémií vied v Česku a vo Švédsku. Slovensko 
sa po nátlaku Rakúska dohodlo na konci 90. rokov s EÚ, že odstaví 1. blok V-1 v roku 2006 a 2. blok o 
dva roky neskôr. (čtk) 

 

Datum zverejnenia správy 06.05.2004 

Zdroj HN 

Nadpis správy Jadro by nemalo byť vecou viery 

Šéf reprezentácie Európskej únie Eric van der Linden včera v Bratislave nevyjadril jasne podporu 
jadrovej energetike. Jeho výpočet štátov únie, ktoré jadro odmietli (hoci takéto zdroje prevádzkovali), a 
štátov, ktoré využívajú energiu skrytú v atóme, pripomínal konštatovanie politológa o historicky 
založenej pluralite vierovyznaní v krajinách starého kontinentu. Van der Linden zdôraznil suverenitu 
každého členského štátu, pokiaľ ide o rozhodnutie využívať jadro. Sklamanie z jeho príhovoru 
účastníkom Slovenského jadrového fóra skonštatoval aj poslanec Tibor Mikuš, civilným povolaním 
jadrový energetik. Únia teraz presadzuje jednotný trh s elektrinou. Ten má riešiť nedostatok elektriny v 
niektorých štátoch. Otázkou je, či neoddiali potrebné investičné rozhodnutia elektrárenských 
spoločností. Ak sa nepostavia ďalšie elektrárenské kapacity, koncom desaťročia totiž bude v mnohých 
štátoch hroziť nedostatok elektriny. Aj pri elektrine chce únia zaviesť princíp voľnosti pohybu tovarov. V 
silnom kontraste s liberálnym náhľadom na trh elektriny pozorujeme jadrový konzervativizmus únie. 
Vychádza z politických predsudkov v niektorých štátoch, tie sa však na rozdiel od náboženského 
presvedčenia dajú prelomiť. V budúcnosti nás môže prekvapiť ďalšia eskalácia cien ropy, čo môže 
zastaviť hospodársky rast. Jadrová energetika dobre rieši aj problém emisií skleníkových plynov a únia 
ho ctí. Bazíruje tiež na sebestačnosti v primárnych energiách, aj tu má jadro dobrý výhľad. Nie je 
podstatné, koľko zásob prírodného uránu je na území štátov únie, tie sú na tisíce rokov a ich veľká časť 
je v politicky stabilných oblastiach. Otázkou je, kedy väčšina štátov únie dokáže presvedčiť menšinu a 
kedy sa Brusel odhodlá prezentovať jasné stanovisko. 

 

Datum zverejnenia správy 06.05.2004 

Zdroj SITA 

Nadpis správy ENERGETIKA: Odborníci podporujú dostavbu elektrárne v Mochovciach 

Podľa účastníkov konferencie Go Nuke Slovakia môže Slovensko od záväzku odstaviť bloky jadrovej 
elektrárne V1 v Jaslovských Bohuniciach stále odstúpiť 

 BRATISLAVA 6. mája (SITA) - Účastníci konferencie odbornej verejnosti z oblasti jadrovej energetiky 
Go Nuke Slovakia podporujú dostavbu tretieho a štvrtého bloku jadrovej elektrárne (JE) v Mochovciach 
za súčasných bezpečnostných požiadaviek. Vo svojom vyhlásení vyzvali rozhodujúce hospodárske a 
politické osobnosti v Európskej únii (EÚ) i na Slovensku, aby s jadrovou energetikou zaobchádzali 
rovnako spravodlivým spôsobom ako s inými zdrojmi energie bez predsudkov voči jadrovej bezpečnosti. 

Účastníci konferencie sa podľa poslanca Národnej rady SR a predsedu Slovenského jadrového fondu 
Tibora Mikuša tiež zhodli na potrebe zachovania výroby elektrickej energie v jadrovej elektrárni V1 v 
Jaslovských Bohuniciach, ktorej bloky sa slovenská vláda zaviazala odstaviť v rokoch 2006 a 2008. 'Ak 
uvážime, že neexistujú bezpečnostné, technické, ekonomické ani ekologické dôvody na odstavenie tejto 
elektrárne a škody spojené s odstavením sú zrovnateľné s takmer jedným štátnym rozpočtom, tak sme 
presvedčení, že záväzok, ktorý nemá reálne dôvody, je zmeniteľný,' konštatoval Mikuš. 

Podľa predsedu Slovenského jadrového fondu záväzok slovenskej vlády neznamená, že už nie je iné 
východisko, ako od odstavenia elektrárne odstúpiť. 'Každá zmluva obsahuje ustanovenia, za ktorých je 
ju možné revidovať. Nie sú dôvody prijať záväzok, ktorý zásadným spôsobom poškodí slovenskú 
ekonomiku,' povedal Mikuš. Poslanec problém nevidí ani v prijatých prostriedkoch zo zahraničia 
určených na odstavenie dvoch blokov V1 v Jaslovských Bohuniciach. Podľa Mikuša prostriedky, ktoré sa 
už vyčerpali, ale aj celková suma, ktorú zahraničie ponúklo, predstavuje len zlomok škody, ktorú by 
Slovensko utrpelo dodržaním záväzku. 'Sľubovaných zhruba 7 mld. Sk nepredstavuje ani polovicu 
realizačnej ceny elektrickej energie vyprodukovanej za rok touto elektrárňou,' uzavrel Mikuš. 



 

Datum zverejnenia správy 06.05.2004 
Zdroj STV 19:30 
Nadpis správy Správy STV 

Bulharsko a Francúzsko pripravujú výstavbu nových jadrových elektrární. Pôvodný zámer jadrovú 
energiu úplne obmedziť, prehodnocuje aj Švédsko. Slovensko práva naopak smeruje k odstaveniu 
dvoch blokov elektrárne v Bohuniciach. 

V jadrových elektrárňach vzniká asi 35% energie vyrobenej v Európskej únii. Podľa odborníkov zostane 
naďalej najefektívnejším zdrojom energie. 

Tibor Mikuš, prezident Slovenského jadrového fóra: 'Sú bezpečné a neprispievajú k tvorbe skleníkových 
plynov. Naviac zásoby uránu nie sú zatiaľ časovo limitované.' 

Po havárii v jadrovej elektrárni v Černobyle sa zvýšili nároky na bezpečnú prevádzku. Verejnosť však 
zostáva nedôverčivá. Ekologickí aktivisti si myslia, že jadrovú energiu by mala nahradiť energia 
vytvorená obnoviteľnými zdrojmi, teda napríklad vetrom a vodou. 

Mária Mistríková, predsedníčka Občianskeho združenia Energia 2000: 'Všade na svete sa už využívajú 
4, 5, 10, 12% v niektorých štátoch ,ale na Slovensku je to niečo nad 2%.' 

Spotreba energie v priemysle neustále rastie a jadrové elektrárne sú efektívnejšie. 

Thomas Jenkins, dodávateľ technológie do jadr. elektrární v USA a Francúzsku: 'Francúzsko má 
najvyšší, viac ako 60%-ný podiel jadrovej energie a verejnosť ju akceptuje.' 

Švédsko by malo na základe výsledkov referenda spred asi 20 rokov, do roku 2010 výrobu jadrovej 
energie úplne pozastaviť. 

František Janouch, Kráľovský technologický inštitút v Štokholme: 'Je celkom jasné, že je to nereálne a 
žeby Švédsko stratilo sa, prestalo byť priemyselnou krajinou.' 

Slovensko sa na odstavení jadrovej elektrárne dohodlo s Európskou úniou. Prvý blok jadrovej 
elektrárne v Bohuniciach by mal byť odstavený v roku 2006 a druhý v roku 2008. 

Marek Zgalinovič, Slovenská televízia. 

 

Datum zverejnenia správy 05.05.2004 
Zdroj SITA 
Nadpis správy ENERGETIKA:Odborná verejnosť vidí budúcnosť v jadrových zdrojoch 

Predstavitelia na medzinárodnej konferencii Go Nuke Slovakia, vyjadrili negatívny postoj k predčasnému 
odstaveniu jadrovej elektrárne V1 v Jaslovských Bohuniciach 

 BRATISLAVA 5. mája (SITA) - Predstavitelia energetického sektora sa na medzinárodnej konferencii 
Go Nuke Slovakia zhodli, že jadrové zdroje by mali byť základom energetickej koncepcie hlavne pre 
krajiny, ktoré nemajú dostatočné vlastné zásoby energonosičov. Ako ďalej v stredu na tlačovej besede 
uviedol poslanec Národnej rady SR a predseda Slovenského jadrového fondu Tibor Mikuš, budúcnosť 
bezpečných a spoľahlivých dodávok elektrickej energie bez využívania jadrovej energie v horizonte 
najbližších desiatok rokov nie je možný. 'Bez jadrovej energetiky nie je možné zabezpečiť budúcnosť 
rozvoja Slovenska,' uviedol Mikuš. 

Predstavitelia vyjadrili negatívny postoj k predčasnému odstaveniu jadrovej elektrárne V1 v Jaslovských 
Bohuniciach. Podľa Mikuša neexistujú žiadne logické vysvetlenia, prečo by mala byť táto elektráreň 
zatvorená. Svoje tvrdenia opiera o konštatovanie Medzinárodnej agentúry pre atómovú energiu a Úradu 
jadrového dozoru SR, ktoré tvrdia že neexistujú žiadne bezpečnostné deficity. 'Naopak konštatovali, že 
všetky oblasti boli príslušne riešené a zároveň V1 dosiahla porovnateľnú úroveň s jadrovými 
elektrárňami tej istej generácie,' povedal Mikuš. Podľa neho je to len a len politicky motivované 
rozhodnutie. 'Akékoľvek rozhodnutia, ktoré sa neopierajú o bezpečnostné, ekologické alebo ekonomické 
aspekty, sú neprijateľné, pokiaľ ťažkým spôsobom poškodzujú ekonomiku a národné záujmy,' 
konštatoval Mikuš 



 

Datum zverejnenia správy 05.05.2004 
Zdroj SITA 
Nadpis správy ENERGETIKA:ČEZ v prípade víťazstva o SE chce zastaviť odstavenie V1 

Podľa predsedu predstavenstva a generálneho riaditeľa českej spoločnosti Martina Romana je to veľmi 
silná karta v boji o SE, ktorú ČEZ má v rukách 

BRATISLAVA 5. mája (SITA) - Česká energetická spoločnosť ČEZ v prípade víťazstva v tendri na 
privatizáciu Slovenských elektrárni, a.s. (SE) by sa snažila o zastavenie predčasného odstavenia 
jadrovej elektrárne V1 v Jaslovských Bohuniciach. Ako ďalej uviedol predseda predstavenstva a 
generálny riaditeľ ČEZ Martin Roman, je to veľmi silná karta v boji o SE, ktorú ČEZ má v rukách. 'Myslím 
si, že máme veľmi excelentné vzťahy s Medzinárodnou agentúrou pre atómovú energiu, ale problém by 
mohol byť na rakúskej strane, od ktorej je potrebný súhlas,' uviedol Roman. 

Ako ďalej Roman uviedol, Jaslovské Bohunice sú veľmi dobrý energetický zdroj, ktorý je škoda 
odstaviť. 'Bohunice predstavujú po bezpečnostnej a ekonomickej stránke jednu z najspoľahlivejších 
jadrových elektrárni v Európe, a preto si myslíme, že ide len o politickú záležitosť,' uviedol Roman. 
Podľa neho je jadrová energetika zdrojom budúcnosti, kde v súčasnosti neexistuje žiadna iná 
alternatíva. 'V priebehu 30 až 40 rokov nič iné ako jadro nepripadá do úvahy,' dodal Roman. 

Akciová spoločnosť ČEZ už dávnejšie vyjadrila záujem o dostavanie tretieho a štvrtého bloku v jadrovej 
elektrárni Mochovce v prípade úspešného tendra o SE a chcela by tak podporovať rozvoj jadrovej 
energetiky na Slovensku. 'Máme ako jediný skúsenosti s výstavbou aj prevádzkovaním jadrovej 
elektrárne, a preto si myslíme, že tieto skúsenosti by sme mohli pozitívne využiť aj na Slovensku,' 
povedal Roman. Zámerom firmy ČEZ je podľa jeho predstaviteľov stať sa energetickým lídrom v 
stredoeurópskom regióne, pričom za kľúčovú akvizíciu v tejto stratégii považuje získanie podielu v SE. 

Spoločnosť ČEZ, ktorej 67,6-percentným vlastníkom je štát prostredníctvom Fondu národního majetku 
ČR, je v súčasnosti desiatou najväčšou energetickou skupinou v Európe z hľadiska počtu zákazníkov a 
inštalovaného výkonu. Menej ako 33 % akcií je v rukách súkromného kapitálu, najmä zahraničného. 
Trhová kapitalizácia firmy v súčasnosti predstavuje 115 mld. CZK. Minulý rok dosiahol ČEZ čistý zisk 
13,9 mld. CZK. 

 

Datum zverejnenia správy 05.05.2004 
Zdroj TA3 19:00 
Nadpis správy Finančné správy 

MODERÁTOR: Ľubomír Straka 

HOSTIA: Andrew Teller, FORATOM, Brusel, Tibor Mikuš, Slovenské jadrové fórum, Patricia Bryant, 
Ústav jadrovej energie, USA 

Ľubomír Straka: 'Pri predpokladanom raste spotreby elektrickej energie na úrovni zhruba 1,2 desatiny 
percenta ročne, budú Slovensku po roku 2008 chýbať výrobné kapacity a ekonomika bude závislá od 
dovozu energie. V roku 2008 sa očakáva výrazné zvýšenie cien elektriny v celej Európe, čo ešte 
prehĺbi problémy energetiky.' 

Redaktor: 'Spotreba elektrickej energie po roku 1989 klesala. Postupne sa však opäť zvyšuje. V 
celosvetovom trende hľadania energetických zdrojov je teda zapojené aj Slovensko.' 

Andrew Teller, FORATOM, Brusel: 'Slovensko nemôže vytvárať izolovanú energetickú politiku. O 50 
rokov sa počet obyvateľov planéty zvýši na 9 miliárd a nedostatok energie bude svetovým problémom. 
Odpoveďou pri hľadaní východiska je aj konštatovanie, že súčasťou riešenia musí byť jadrová energia.' 

Tibor Mikuš, Slovenské jadrové fórum: 'Preto, aby sme dokázali bezpečne a spoľahlivo dodávať 
elektrickú energiu pre všetky oblasti života v Slovenskej republike, aby sme dokázali udržať rozumné 
ceny elektrickej energie, aby sme dodržali všetky záväzky súvisiace s ochranou životného prostredia.' 

Redaktor: 'Na Slovensku teraz fungujú dve jadrové elektrárne v Jaslovských Bohuniciach a 
Mochovciach, ktoré pokrývajú spotrebu na zhruba 40 percent.' 



Patricia Bryant, Ústav jadrovej energetiky, USA: 'Asi 20 percent americkej spotreby elektriny pochádza 
z jadra. Zhruba jedna pätina domácností využíva energiu z jadrových elektrární. Ekonomika týchto 
elektrární je taká dobrá, že 25 z nich požiadalo o predĺženie životnosti o 25 rokov. V Spojených štátoch 
amerických sa pripravuje aj výstavba ďalších jadrových elektrární.' 

Redaktor: 'Pokiaľ České energetické závody uspejú v privatizácii Slovenských elektrární oznámili, že 
sú pripravené dobudovať tretí i štvrtý blok jadrovej elektrárne Mochovce. Eduard Žitňanský, TA3.' 

 

Datum zverejnenia správy 05.05.2004 
Zdroj TA3 19:00 
Nadpis správy Finančné správy 

HOSTIA: Dana Drábová, predsedkyňa SÚJB ČR, Tibor Mikuš, Slovenské jadrové fórum 

Redaktor: 'Vo verejnosti sa v súvislosti s jadrovou energetickou najčastejšie hovorí o bezpečnosti 
elektrární. Obavy však majú dôsledky aj v rozhodnutiach politikov a vlád.' 

Dana Drábová, predsedkyňa SÚJB ČR: 'Medzi tieto problémy patrí uzatváranie niektorých jadrových 
elektrární pred uplynutím ich predpokladanej životnosti, nie však z technických alebo bezpečnostných 
dôvodov, ale z dôvodov politických. Stretávame sa s tým v mnohých krajinách, nie iba v krajinách, ktoré 
práve vstúpili do Európskej únie, ale i v krajinách tej, tak povediac starej pätnástky. Neprináleží mi 
komentovať situáciu na Slovensku, pretože dozor nad jadrovou bezpečnosťou je národnou 
zodpovednosťou. Napriek nie príliš veľkej vzdialenosti, myslím, že rozhodnutie o uzatvorení V1 patrí 
skôr do tej kategórie politických.' 

Redaktor: 'Rozhodnutie odstaviť jadrovú elektráreň V1 v Jaslovských Bohuniciach je výsledkom 
rokovaní s Európskou úniou, ktorá dokonca navrhuje nahradiť jadro klasickou technológiou tepelných 
elektrární.' 

Tibor Mikuš, Slovenské jadrové fórum: 'Nahrádzanie elektrární, ktoré majú nemerateľný vplyv na životné 
prostredie, elektrárňami, ktoré produkujú skleníkové plyny, je v rozpore s celosvetovými snahami o 
obmedzenie emisií skleníkových plynov.' 

Redaktor: 'Výstavba nových blokov jadrových elektrární sa pripravuje nielen v USA, ale napríklad aj vo 
Fínsku.' 

 

Datum zverejnenia správy 05.05.2004 
Zdroj TV Markíza 22:45 
Nadpis správy Biznis In - Odstavenie blokov V1 a V2 v Jaslovských Bohuniciach 

MODERÁTORKA: Helena Hupková 

Slovensko by malo prehodnotiť svoj záväzok o predčasnom odstavení jadrových blokov V1 a V2 v 
Jaslovských Bohuniciach. Podľa odborníkov nám v opačnom prípade hrozí nárast cien energie až o 
15%. Krok experti považujú za čisto politický akt, keďže technická životnosť blokov je ešte 10 až 15 
rokov. 

Martin Roman, predseda predstavenstva, gen. riaditeľ ČEZ: 'Já myslím, že Bohunice jsou velmi kvalitní 
zdroj, velmi spolehlivý zdroj a my osobně považujeme za obrovskou škodu, pokud by se měly zavřít a 
určitě uděláme všechno pro to, aby Bohunice mohly fungovat co nejdéle, protože věříme v jejich kvalitu i 
bezpečnost.' 

 

Datum zverejnenia správy 05.05.2004 
Zdroj TV TA3 18:30 
Nadpis správy Správy TA3 - Svet očakáva energetické problémy 

MODERÁTORKA: Mariana Tökölyová 

Pri predpokladanom raste spotreby elektrickej energie o zhruba 1,2% ročne, budú Slovensku po roku 
2008 chýbať výrobné kapacity a ekonomika bude závislá od dovozu energie. V roku 2008 sa očakáva 



výrazné zvýšenie ceny elektriny v celej Európe, čo ešte prehĺbi problémy energetiky. 

Spotreba elektrickej energie po roku 1989 klesala, postupne sa však opäť zvyšuje. V celosvetovom 
trende hľadania energetických zdrojov je teda zapojené aj Slovensko. 

Andrew Teller, FORATOM Brusel: 'Slovensko nemôže vytvárať izolovanú energetickú politiku. O 50 
rokov sa počet obyvateľov planéty zvýši na 9 miliárd a nedostatok energie bude svetovým problémom. 
Odpoveďou pri hľadaní východísk je aj konštatovanie, že súčasťou riešenia musí byť jadrová energia.' 

Tibor Mikuš, Slovenské jadrové fórum: 'Preto, aby sme dokázali bezpečne a spoľahlivo dodávať 
elektrickú energiu pre všetky oblasti života v Slovenskej republike, aby sme dokázali udržať rozumné 
ceny elektrickej energie, aby sme dodržali všetky záväzky súvisiace s ochranou životného prostredia.' 

Na Slovensku teraz fungujú dve jadrové elektrárne - v Jaslovských Bohuniciach a v Mochovciach, ktoré 
pokrývajú spotrebu na zhruba 40%. 

Patricia Bryant, Ústav jadrovej energie, USA: 'Asi 20% americkej spotreby elektriny pochádza z jadra. 
Zhruba jedna pätina domácností využíva energiu z jadrových elektrární. Ekonomika týchto elektrární je 
taká dobrá, že 25 z nich požiadalo o predĺženie životnosti o 25 rokov. V Spojených štátoch amerických 
sa pripravuje aj výstavba ďalších jadrových elektrární.' 

Pokiaľ České energetické závody uspejú v privatizácii Slovenských elektrární, oznámili, že sú 
pripravené dobudovať tretí i štvrtý blok jadrovej elektrárne Mochovce. 

Eduard Žitňanský, TA3 

 
Datum zverejnenia správy 10.05.2004 
Zdroj Nový deň 
Nadpis správy Odmietneme "energetický imperializmus?" 
Nemala by vláda prehodnotiť záväzok o predčasnom odstavení blokov V1 Jadrovej elektrárne Jaslovské 
Bohunice?TIBOR MIKUŠ (ĽS-HZDS): - Mala. Aj účastníci medzinárodnej energetickej konferencie vyzvali hospodárske 
i politické osobnosti v EÚ aj na Slovensku, aby s jadrovou energiou zaobchádzali rovnako spravodlivo ako s inými 
zdrojmi energie a bez predsudkov. Slovenská ekonomika si nemôže dovoliť náhly výpadok doteraz zaistených zdrojov 
energie. Záväzok slovenskej vlády zatvoriť JE V1 Bohunice označili energetici za 'energetický imperializmus', pred 
ktorým varoval bývalý fínsky prezident Lipponen. Účastníci minulotýždňovej medzinárodnej konferencie vyzvali 
slovenskú vládu aj budúcich poslancov Európskeho parlamentu, aby oživili rokovania o revízii neopodstatneného 
záväzku. 
DUŠAN MUŇKO (SMER): - EÚ mení postoj k jadrovej energii, a to by sme mali využiť. Najmä Nemecko signalizuje, že 
by sme mohli v tomto smere získať vplyvného spojenca. Únia si uvedomuje, že v roku 2006 jej hrozí až 30-percentný 
energetický deficit a bez využitia jadra si nepomôže. Bloky v Jaslovských Bohuniciach môžu podľa medzinárodných 
expertíz bez problémov a bezpečne produkovať do rokov 2012, respektíve 2020. Slovensko si nemôže dovoliť ročne 
strácať 10 miliárd korún iba pre neodborné a spolitizované rozhodnutie vlády. Navyše, jadrová energia je ekologická.
EVA ČERNÁ (ANO): - Zdravý rozum vraví, že treba dva razy merať a raz rezať. Ak sa vláda unáhlila, alebo podľahla 
tlaku, treba otvoriť priestor pre širokú diskusiu odborníkom. Práve nedostatok odbornosti vyčítajú experti našim 
predstaviteľom počas rokovaní o Bohuniciach. Mám skúsenosť, že páni od zeleného stola ľahko, ale častokrát 
nekompetentne rozhodnú o veciach, ktoré sa potom ťažko naprávajú. Vláda, ale aj my, ako prípadní europoslanci, 
musíme urobiť maximum, aby sme zabránili ekonomickým stratám. 
TOMÁŠ GALBAVÝ (SDKÚ): - Nie som energetický expert, ale pamätám si, že v minulosti u nás boli často mnohí 
experti z EÚ, aj z ostatných vyspelých štátov a konštatovali, že slovenské jadrové elektrárne po rekonštrukcii a 
modernizácii spĺňajú medzinárodné bezpečnostné kritériá. Som za oživenie rokovaní, pravda, ak to nenaruší naše dobré 
vzťahy so susedmi. 
STANISLAV TOMÁNEK 

 
Datum zverejnenia správy 10.05.2004 
Zdroj Rádio NAJ 17:45 
Nadpis správy Žurnál rádia NAJ 
Predstavitelia Slovenských elektrární a prenosovej sústavy SEPS spolu s ministrom hospodárstva Pavlom Ruskom 
zosumarizovali údaje pre zásadné rozhodnutia v energetike. Z nich vyplývajú obavy z hroziaceho deficitu energetickej
bilancie Slovenska po odstavení jadrových blokov V1 v Jaslovských Bohuniciach a niekoľkých uhoľných zdrojov. 
Slovensko potom bude musieť doviezť ročne až štvrtinu elektriny a vznikne deficit platobnej bilancie. Minister Rusko 
pripustil, že pri privatizácii Slovenských elektrární budúci investor môže udržať ich pozíciu. 



Podľa Ruska v hre stále zostáva možnosť predĺžiť prevádzku V jednotky minimálne o 10 rokov. Tento názor nám potvrdil 
aj odborník na jadrovú energetiku, poslanec Tibor Mikuš. 
Tibor Mikuš, odborník na jadrovú energetiku, poslanec: 'V každom prípade na základe meraní vyčerpania životnosti a 
na základe vyhodnocovania únavového poškodenia medzinárodne uznávanými metodikami môžeme povedať, že po 25
tich rokoch prevádzky sme sa nedostali ani na štvrtinové čerpanie životnosti. Takže teoreticky elektráreň by mohla byť v 
prevádzke aj dvojnásobne, dvojnásobnú dobu, kľudne ešte 20 rokov.' 
Momentálne platí stav schválený vládou Slovenskej republiky, ktorý hovorí o odstavení dvoch blokov V jednotky v 
rokoch 2006 až 2008. Hovorkyňa Slovenských elektrární Jana Kaplanová. 
Jana Kaplanová, hovorkyňa Slovenských elektrární: 'V zásade to rozhodnutie vlády nebolo zmenené zatiaľ. 
Odstavenie V jednotky je rozhodnutie vlády Slovenskej republiky. Ak ho niekto zmení, respektíve ak vláda zmení toto 
rozhodnutie, tak potom k tomu môžeme zaujať nejaké stanovisko, ale to rozhodnutie platí.' 
Na ministerstve hospodárstva nám informácie o prípadnej aktivite vo veci oddialenia ukončenia prevádzky V jednotky 
nepotvrdili s odôvodnením, že ide o strategickú záležitosť Slovenska, ku ktorej sa môže vyjadriť iba minister. Opozícia 
navrhne, aby vláda využila všetky možnosti na oddialenie odstavenia jadrovej elektrárne v Jaslovských Bohuniciach.
Tibor Mikuš, odborník na jadrovú energetiku, poslanec: 'Tak v prvom rade aktivita, aká sa vyvíja, je myslím si 
dostatočne známa. Snažili sme sa v parlamente nielen ako poslanecký klub Hnutia za demokratické Slovensko Ľudovej 
strany, ale aj samozrejme ako inštitúcie Slovenské jadrové fórum a Slovenská nukleárna spoločnosť zvýšiť povedomie, 
odborné povedomie a informovanosť poslancov o problematike V jedničky. Vychádzame z toho, čo je v odborných 
kruhoch samozrejme notoricky známe, že neexistuje žiadny bezpečnostný, technický ani ekonomický dôvod na 
odstavenie V jednotky, že celý prísľub vlády je len výsledkom politického tlaku. No a vychádzame z toho, že samozrejme 
rozhodnutie, ktoré nemá oporu bezpečnostných, technických alebo ekonomických argumentoch a ktoré predstavuje 
obrovské straty pre Slovensko pre budúce desaťročia, je jednoducho potrebné revidovať.' 

 
Datum zverejnenia správy 12.05.2004 
Zdroj Nový deň 
Nadpis správy Otázniky nad slovenským jadrovým potenciálom 
TIBOR MIKUŠ, predseda Slovenského jadrového fóra: 
 - Aj Medzinárodná agentúra pre atómovú energiu konštatovala, že elektráreň V1 Jaslovské Bohunice má porovnateľnú 
úroveň s jadrovými zariadeniami tej istej generácie a všetky oblasti boli príslušne riešené. Medzinárodné misie 
odborníkov opätovane konštatovali, že slovenské jadrové elektrárne sú bezpečné a nemajú bezpečnostné deficity. 
Rozhodnutia o predčasnom odstavení neopierajúce sa o bezpečnostné, environmentálne alebo hospodárske aspekty sú 
neprijateľné.Fakty o 'atómkach'l 
SR disponuje v súčasnosti 6 jadrovými blokmi s celkovým hrubým výkonom 6 x 440 MW 
Výstavba ďalších dvoch v Mochovciach je pozastavená. 
Jadrová elektráreň V-1 v Jaslovských Bohuniciach, ktorá bola do prevádzky uvedená v rokoch 1978-1980, je vybavená 
dvomi reaktormi VVER 440 typu V230. 
Podľa podmienok dohodnutých v prístupovej zmluve s EÚ majú byť tieto bloky predčasne odstavené v roku 2006 
respektíve 2008.Úrad jadrového dozoru SR: Zariadenia slovenských atómiek sú bezpečnéBRATISLAVA (ND - , tasr) 
Energetická samostatnosť Slovenskej republiky je bez jadrových elektrární nereálna, zhodujú sa domáci aj zahraniční 
experti. Aj predstavitelia energetického sektora sa na nedávnej medzinárodnej konferencii Go Nuke Slovakia zhodli, že 
jadrové zdroje by mali byť základom energetickej koncepcie hlavne pre štáty, ktoré nemajú dostatočné vlastné zásoby 
energonosičov. Budúcnosť bezpečných a spoľahlivých dodávok elektrickej energie bez využívania jadrovej energie
horizonte najbližších desiatok rokov nie je možná, konštatovali energetickí experti. 
Úmerne významu jadrovej energetiky pracovníci Úradu jadrového dozoru (ÚJD) SR systematicky dohliadajú na 
bezpečnoať zariadení atómových elektrární. Hoci ÚJD v uplynulom roku nezaznamenal žiadnu vážnu poruchu na 
šiestich nukleárnych blokoch prevádzkovaných v Jaslovských Bohuniciach a Mochovciach, počet automatických 
odstávok sa v porovnaní s predchádzajúcimi rokmi zvýšil. Ako včera povedala predsedníčka ÚJD Marta Žiaková, v roku 
2003 bezpečnostné systémy dva razy automaticky odstavili jadrovú elektráreň V-2 v Jaslovských Bohuniciach a tri razy 
elektráreň v Mochovciach. Rok predtým pritom bezpečnostné systémy odstavili iba jeden raz druhý blok v Mochovciach. 
Z celkového počtu 92 udalostí na jadrových blokoch SR zaevidovaných v roku 2003 bolo 41 prípadov mimo 
osemstupňovej Medzinárodnej stupnice pre hodnotenie udalostí na jadrových zariadeniach (INES), 50 udalostí v rámci 
najnižšieho stupňa nula a jeden prípad ohodnotený stupňom 1, ktorý sa vyskytol v Mochovciach. Päť zo 6 blokov pritom 
podľa generálneho riaditeľa Sekcie hodnotenia bezpečnosti a kontrolných činností Augustína 
 Šia prešlo v uplynulom roku typovou generálnou opravou, ktorá trvá približne 40 dní. V jednom bloku prebehla širšia 
generálna oprava, ktorá trvá zvyčajne 70 dní. 
Najviac medializovanú poruchu v minulom roku, spojenú s podozrením na netesnosť deliacej roviny v Mochovciach, 
úrad ešte prešetruje, pretože, ako uviedla Žiaková, je potrebné počkať na definitívne závery až po odobraní ďalších 
vzoriek z tesnení počas najbližšej plánovanej odstávky. 



Jadrová elektráreň V-2, na ktorej momentálne prebieha modernizácia, je vybavená dvoma reaktormi VVER 440 
zdokonaleného typu V213, ktoré boli uvedené do prevádzky v rokoch 1984 a 1985. Jadrovú elektráreň v Mochovciach 
tvoria dva bloky VVER 440 s reaktormi typu V213 so zvýšenou bezpečnosťou. Prvý blok bol spustený v roku 1998 a 
druhý v apríli 2000. 
'Bez jadrovej energetiky nie je možné zabezpečiť budúcnosť rozvoja Slovenska,' pripomenul Tibor Mikuš. A negatívny 
postoj k predčasnému odstaveniu jadrovej elektrárne V1 v Jaslovských Bohuniciach vyjadrili aj významní medzinárodní 
experti, účastníci konferencie Go Nuke Slovakia. 
STANISLAV TOMÁNEK 

 
Datum zverejnenia správy 12.05.2004 
Zdroj Nový deň 
Nadpis správy Jadrová energetika je ekonomickou nevyhnutnosťou 
Slovo má PETER STANĚK, ekonomický analytik 
Jadrová energetika je ekonomickou nevyhnutnosťou 
Ukazuje sa, že potreba elektrickej energie v Európskej únii rastie omnoho rýchlejšie, ako sa pôvodne očakávalo. 
Experti tvrdia, že už počas 5 až 7 rokov bude v EÚ chýbať štvrtina energetických kapacít. Ako sa v tejto súvislosti mení 
energetická stratégia únie? 
- Premieta sa to do pripravovanej novej smernice Európskej únie pre energetiku. Pre členské štáty sa stanovuje 
záväzná povinnosť vypracovať vlastnú energetickú koncepciu pre budúcich 15 až 20 rokov. Štáty musia definovať 
jednotlivé druhy zdrojov energie, teda klasické, plynárenské aj jadrové, tak aby pokryli národné potreby. Významnou sa 
stáva energetická sebestačnosť členských štátov únie, ako aj dobudovanie prepojenia energetických systémov i 
pohotovostných bezpečnostných rezerv pre krytie prípadných výpadkov v sieťach. 
Európska únia deklarovala ambíciu byť lídrom v oblasti Kjótskeho protokolu, ako aj v znižovaní emisií.  Obstoja v tejto 
spojitosti klasické energetické zdroje založené na spaľovaní fosílnych palív? 
- Klasické zdroje napriek snahám o technické zvýšenie ich účinnosti už nemajú dlhodobú perspektívu. Hlavné 
energetické médium Európskej únie, ktorým je zemný plyn, môže byť významným nástrojom, ale iba vo väzbe na 
kogeneračné jednotky, prípadne v spojení s inými alternatívnymi zdrojmi. 
Únia musí diverzifikovať energetické zdroje a zamerať sa na plyn nielen z Ruska, ale aj z Nórska, kontinentálneho šelfu 
a zo severnej Afriky. Na čase je prehodnotenie cenových hladín distribučných aj tranzitných poplatkov, ktoré tvoria až 30 
percent z ceny pre konečného užívateľa. 
Logicky sa vynára otázka smerom k jadrovej energetike. Najmä preto, lebo do roku 2020 viac ako dve tretiny funkčných 
jadrových reaktorov dosiahne čas životnosti a budú musieť byť nahradené. Mení teda únia svoj vzťah k jadrovej 
energetike? 
- Tento posun  smerom k jadru je evidentný. Napríklad francúzska vláda v spojení s Nemeckom a Fínskom v najbližších 
troch rokoch venuje na dokončenie výskumu jadrového reaktora novej generácie tri a pol miliardy eur. Aj ďalšie štáty 
prehodnotili svoj vzťah k jadrovej energetike a plánujú vystavať nové atómky. Ako príklad spomeniem Francúzsko a 
Fínsko v spolupráci   s nemeckým Siemensom. Už je jasné, že jadrovú energetiku nemožno v žiadnom prípade 
pokladať za zostatkový energetický zdroj v národnej bilancii energetických systémov. Vo Francúzsku predstavuje 
jadrová energetika 70 percent, v Nemecku asi 40 percent a vo Veľkej Británii 35 až 37 percent. 
Európska únia kladie mimoriadny dôraz na nové energetické zdroje a tomu zodpovedá aj finančné krytie. Zdroje únie 
predstavujú 30 percent, národné vklady 50 a zostatok sú individuálne kapitálové zdroje. Plynie z toho, že možno reálne 
uvažovať o znovuoživení výstavby jadrových elektrární? Čo to znamená pre Slovensko, keď vláda sa zaviazala 
predčasne odstaviť funkčné reaktory elektrárne V1 v Jaslovských Bohuniciach? 
- Z naznačeného vyplývajú pre Slovenskú republiku viaceré významné konzekvencie. Vláda sa musí pokúsiť politickými 
rokovaniami prehodnotiť odstavenie elektrárne v Bohuniciach, pretože jej bezpečnostné štandardy vysoko prevyšujú 
súčasné štandardy platné v Európskej únii. Ďalej treba dobudovať tretí aj štvrtý blok jadrovej elektrárne Mochovce. 
Ukazuje sa, že konzervačné náklady predstavujú takmer 40 miliárd korún, ale dobudovanie celého komplexu s plným 
výkonom si vyžiada len 60 mld. Sk. Môžeme si teda dovoliť vyhodiť spomenutých 40 miliárd? Zrejme nie, najmä, ak 
zvážime, že pri multizdrojovom financovaní a zachovaní spoluúčasti štátu možno oba bloky prefinancovať bez väčších 
problémov. 
Nemali by sme obísť problém s úložiskami jadrového odpadu. V akom štádiu je dohoda s Ruskou federáciou o využití 
úložísk? 
- Tento problém vo väzbe na globálnu dohodu Európskej únie s Ruskou federáciou odpadá. V takejto situácii je aj 
vzhľadom na pomalý rast cien elektrickej energie návratnosť investície do výstavby tretieho a štvrtého bloku jadrovej 
elektrárne Mochovce plne zabezpečená. Pokiaľ sa definujú ceny platné vo väzbe na elektrickú energiu z Jaslovských 
Bohuníc, jadrová energetika má v každom prípade vyššiu návratnosť, ako je tomu v prípade vodných elektrární.
Experti na príkladoch z Nemecka dokazujú, že alternatívne energetické zdroje sú problematické. Napodiv proti nim sú 
aj ochrancovia, najmä kvôli dosahu na charakter aj kultúru krajiny. Plynie z toho, že jadro je tým správnym riešením?



- Dôvodov pre využitie jadrovej energie je viacej. Je to ekologický a prakticky nevyčerpateľný zdroj energie. V horizonte 
budúcich 15 až 20 rokov jedinou sytémovou zmenou môže byť prehodnotenie vzťahu k jadrovým energetickým 
zdrojom. Pritom musí byť zabezpečené rešpektovanie bezpečnostných štandardov, ktoré platia pre novobudované 
reaktory v Európskej únii. Nové zdroje musia byť zároveň začlenené do sústavy transnacionálnych  energetických
korporácií. 
Spolupráca s veľkými energetickými koncernami Európskej únie zároveň vytvára priestor pre zapojenie slovenskej 
energetiky do paneurópskej sústavy. To mení pohľad na návratnosť aj ziskovosť nových jadrových i klasických 
elektrární a znamená to tiež zásadné prehodnotenie vzťahu k dobudovaniu Mochoviec. Vo väčšine štátov začínajú byť 
tepelné elektrárne významne penalizované za emisie. To znamená, že miera efektívnosti elektrickej energie z 
jadrových elektrární je podstatne vyššia ako energia získaná 
z klasických zdrojov. 
Oponenti jadra pripomínajú, že zaujímavé je napríklad aj využitie kogeneračných cyklov. Ako obstojí v tejto súvislosti 
preferovanie jadrovej energetiky? 
- Kogeneračné cykly sú zaujímavé, ale viažu sa na využitie plynu, jeho cenový vývoj pri dodávkach koncovým 
užívateľom a na niektoré ďalšie aspekty. Vzhľadom na uvedené skutočnosti sa ukazuje, že hlavným smerom energetiky
v budúcich 15 až 20 rokoch je využívanie jadra. To platí pre Európsku úniu rovnako ako pre Slovenskú republiku. 
Využitie jadrových zdrojov však nebráni tomu, aby súbežne s budovaním atómiek pokračovali práce na všetkých 
úsporných programoch a budovanie alternatívnych zdrojov. Aj navrhovaný systém hodnotenia dane z pridanej hodnoty v 
Európskej únii vychádza priamo v ústrety takto projektovaným energetickým zdrojom. To je šanca aj pre Slovensko.
STANISLAV TOMÁNEK 

 
Datum zverejnenia správy 14.05.2004 
Zdroj Nový deň 
Nadpis správy Od piatka do piatka 
Sebestačnosť je v atómkach 
Účastníci medzinárodnej konferencie Go Nuke Slovakia sa zhodli, že jadrové zdroje majú byť základňou energetickej
koncepcie, najmä v štátoch, ktoré nemajú vlastné dostatočné zásoby energonosičov. Slovensko bude musieť 
prehodnotiť svoj záväzok o predčasnom odstavení jadrových blokov V1 a V2 v Jaslovských Bohuniciach, v opačnom 
prípade mu hrozí okamžitý nárast cien energie o 15 percent. Tibor Mikuš pripomenul, že rozhodnutie o predčasnom 
odstavení jadrových blokov v roku 2006, respektíve v roku 2008, bolo čisto politickým aktom, pretože technická 
životnosť spomínaných blokov je ešte 10 až 15 rokov. Počas tohto obdobia by blok V1 v Jaslovských Bohuniciach mohol 
vyprodukovať elektrickú energiu v hodnote jednoročného štátneho rozpočtu, priblížil Mikuš ekonomický dosah 
ostavenia V1. Prevádzka piatich blokov s reaktormi VVER-440 v SR je bezpečná, spoľahlivá a ekonomická, vyhlásili 
účastníci konferencie. Všetky zahraničné misie konštatovali, že bloky V1 spĺňajú európske bezpečnostné štandardy a 
dva bloky V2 sa modernizujú. Je nepochopiteľné, ža vláda sa napriek tomu zaviazala tieto bloky predčasne odstaviť. 
Následný dovoz elektriny SR finančne nezvládne. Rozhodnutie vlády sa neopiera o bezpečnostné, ekologické ani o 
ekonomické aspekty, je neprijateľné, poškodzuje hospodárstvo aj národné záujmy SR, povedal Mikuš. 
Opozícia sa zhodla na tom, že bude v programe nadchádzajúcej schôdze presadzovať uznesenie, ktorým zaviaže vládu, 
aby oddialila termín odstavenia bloku V1 Jadrovej elektrárne v Jaslovských Bohuniciach. Fico tvrdí, že aj EÚ akceptuje, 
ak sa zásadným spôsobom zmenia podmienky oproti situácii, ktorá bola v čase predvstupových rokovaní, a podľa neho 
sa podmienky zásadne zmenili, pretože už nie je prebytok elektrickej energie. Opozícia tiež podporí novelu ústavy, 
ktorá zabezpečí nezlučiteľnosť mandátu poslanca NR SR a Európskeho parlamentu. 
 
Datum zverejnenia správy 15.05.2004 
Zdroj Rádio Slovensko 18:00 
Nadpis správy Rádiožurnál Slovenského rozhlasu 
Môže Slovensko zabezpečiť sebestačnosť a spoľahlivosť dodávok elektrickej energie bez jadrovej energetiky? Máme, 
alebo nemáme odstaviť elektráreň V1 v Jaslovských Bohuniciach? A bolo správne a nevyhnutné sa k tomu zaviazať? 
Diskusia o týchto otázkach neutícha. Práve naopak. Na odborníkov sa preto obrátila Dagmar Vanečková. 
Plánované odstavenie V1 v Jaslovských Bohuniciach v rokoch 2005-2006 Franz Rudolf Hilbert, expert na jadrovú 
energetiku z Nemecka, ktorý už 15 rokov pôsobí na Slovensku a kedysi spolupracoval na rekonštrukcii V1, je 
presvedčený: 
Franz Rudolf Hilbert, expert na jadrovú energetiku: 'Existuje nespochybniteľné potvrdenie Medzinárodnej agentúry pre 
atómovú energiu, že úroveň bezpečnosti po rekonštrukcii jadrovej elektrárne V1 v Jaslovských Bohuniciach je 
medzinárodne akceptovateľná.' 
To znamená, že akú životnosť jej dávate? 
Rudolf Hilbert, expert na jadrovú energetiku: 'Minimálne 5 rokov môže ešte spokojne pracovať. Do roku 2008 určite. 
Životnosť materiálu bola vyčerpaná zatiaľ len na 20 %. Viem si predstaviť aj 30-ročnú činnosť tejto jadrovej elektrárne



no to zrejme nebude politicky únosné. Z tohto hľadiska vidím možnosť 10-ročného fungovania V1. Samozrejme o tom na 
medzinárodno-politickej scéne by nebolo diplomatické v súčasnosti rokovať. Ten správny čas môže nastať v roku 2005.'
Podobný názor má aj ekonóm Slovenskej akadémie vied Peter Stanek, ktorý sa špecializuje aj na elektroenergetickú 
problematiku. 
Peter Stanek, ekonóm SAV: 'Aj V1 aj V2 plne plnia bezpečnostné štandardy Európskej únie. Ide o výlučne politickú 
stránku problému.' 
V najbližších rokoch ľudstvo nenájde podľa Petra Staneka alternatívu za jadrovú energiu, aj preto s ňou treba rátať.
Peter Stanek, ekonóm SAV: 'Bez jadrovej energetiky totiž neprežijeme, alternatívne zdroje v žiadnom prípade 
nenahradia energetickú potrebu ktorá dneska existuje a treba otvorene povedať, že energia z alternatívnych zdrojov je 
podstatne drahšia ako energia z jadrových zdrojov.' 
Podobný názor má aj Franz Rudolf Hilbert. 
Franz Rudolf Hilbert, expert na jadrovú energetiku: 'Jadrová energetika je potrebná pre Slovensko. Treba dokončiť
Mochovce 3 a 4 a prevádzkovať aj V1. Ale jadro je potrebné v celej Európe. Od jadrovej energetiky napriek tvrdeniam 
odporcov, nikto neodstupuje. Fínsky parlament dokonca odsúhlasil objednávku na vybudovanie ďalšieho, už 5. bloku 
jadrového reaktora. Jadro jednoducho v najbližších 10 rokoch nebude možné nahradiť inou alternatívou. A ak, tak 
maximálne na 7 %.' 
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Výzva Slovensku, aby oživilo rozhovory s EÚ o zatvorení V1 Bohunice 

Slovenská vláda a budúci slovenskí poslanci Európskeho parlamentu boli vyzvaní, aby oživili 
rokovania o odstavení dvoch blokov slovenskej jadrovej elektrárne V1 Bohunice. 

Podľa slovenských účastníkov medzinárodnej konferencii* konanej minulý týždeň v Bratislave je 
plánované zatvorenie elektrárne politicky inšpirovaným „neopodstatneným záväzkom“ vychádzajúcim 
podľa ich vyjadrenia zo zastaralých informácií. Posolstvom konferencie je: „Slovensko, choď jadrovou 
cestou!“ 

Slovensko vstúpilo do EÚ 1. mája na základe dohôd, ktoré obsahovali aj záväzok odstaviť 1. blok 
elektrárne v roku 2006 s nasledujúcim odstavením 2. bloku v roku 2008 (pozri News č. 395/99 a 
323/03). 

Predsedkyňa Štátneho úradu pre jadrovú bezpečnosť v susednej Českej republike Dana Drábová 
novinárom na konferencii povedala, že je to situácia podobná tej, pred ktorou stoja ďalšie 
východoeurópske krajiny, ktoré vstúpili do EÚ pred Slovenskom. Povedala: „Rozhodnutie o 
predčasnom zatvorení JE V1 Bohunice je tiež jedným z týchto politických rozhodnutí.“ 

V spoločnom vyhlásení účastníkov konferencie, podpísanom spolupredsedami Tiborom Mikušom, 
prezidentom Slovenského jadrového fóra (SJF), a Jiřím Suchomelom, predsedom Slovenskej 
nukleárnej spoločnosti (SNUS), sa uvádza: „Záverom konferencie je, že jadrová alternatíva by na 
Slovensku mala zostať otvorená ako súčasť vyváženého energetického súboru, v súlade s vývojom 
v zahraničí a so Zelenou knihou EÚ z roku 2000. Bez jadrovej energie Slovensko nemôže zabezpečiť 
pre svojich obyvateľov dodávky takej energie, ktoré by si mohli finančne dovoliť. 

Slovenskí účastníci s hlbokou ľútosťou konštatujú, že záväzok slovenskej vlády zatvoriť JE V1 
Bohunice, prijatý počas predvstupových rokovaní a pripomínajúci “energetický imperializmus”, pred 
ktorým varoval bývalý fínsky prezident Lipponen, nie je spravodlivý, lebo vychádza z politického 
vyjadrenia summitu G7 v Mníchove v roku 1992, že nie je možné zvýšiť bezpečnosť reaktorov VVER-
440/230 za rozumné náklady, čo však slovenské skúsenosti vyvrátili. Účastníci vyzývajú slovenskú 
vládu a budúcich slovenských poslancov Európskeho parlamentu, aby oživili rokovania o revízii tohto 
neopodstatneného záväzku.“ 

Slovensko bude 13. júna voliť 14 poslancov Európskeho parlamentu. 
*Minulotýždňová konferencia v Bratislave s názvom „Môže Slovensko zaistiť zásobovanie energiou a 
trvalo udržateľný rozvoj bez jadrových zdrojov?“ sa konala 5. – 6. 5. 2004. Prezentácie prednesené na 
konferencii budú k dispozícii na web stránke SJF (www.sjforum.sk). Ak máte záujem o podrobnosti, 
pošlite e-mail na suchomel@vuje.sk. 
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